
 

Protokół nr IV/24 

z sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VII kadencji 

odbytej w dniu 8 lipca 2024 r. w godz. od 09.00 do 10.15 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie, p. 30 

 

*    *    * 

 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Otwieram obrady 4 Sesji Rady Powiatu Jarocińskiego 

VII kadencji zwołanej w trybie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym na wniosek Zarządu Powiatu.   

Witam Panie i Panów Radnych  oraz wszystkich zaproszonych  gości. 

Informuję, na podstawie listy obecności, że na ogólną liczbę 19 radnych, w dzisiejszym  

posiedzeniu  uczestniczy 14 członków. 

Obecni: 

1. Tomasz Bandyk 

2. Marta Bierła 

3. Mirosław Drzazga 

4. Jacek Dutkiewicz 

5. Roman Dworzyński 

6. Sławomir Gruchała 

7. Łukasz Guzek 

8. Józef Hoffmann 

9. Elżbieta Kostka 

10. Jarosław Łukasiewicz 

11. Artur Maciejowski 

12. Stanisław Martuzalski 

13. Karol Matuszak 

14. Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak 

15. Elżbieta Regulska 

16. Mariusz Stolecki 

17. Jan Szczerbań 
18. Maciej Zegar 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Stwierdzam wobec powyższego, że Rada jest władna 

do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. 

Wysoka Rado ! 

Porządek obrad 4 sesji Rady Powiatu wraz z projektami uchwał został Państwu podany 

w zawiadomieniach o zwołaniu sesji w programie e-sesja.  

Informuję, że postanowieniem Komisarza Wyborczego w Kaliszu z dnia 4 lipca 2024 r. 

wakujący mandat w okręgu wyborczym nr 2 objął Pan Józef Hoffmann i złoży dzisiaj 

ślubowanie. W związku z powyższym wnoszę o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały 



 

w sprawie zmiany składu osobowego stałych komisji Rady Powiatu Jarocińskiego, który 

zostanie rozpatrzony jako punkt 3, a pozostałe zmienią numerację o jeden. 

Czy są jeszcze jakieś uwagi do porządku obrad? 

Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o 

naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru Przewodniczącego Rady Powiatu 

Jarocińskiego? 

Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 14 głosach „za”. 

Głosowano w sprawie Rozszerzenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, 

Sławomir Gruchała, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, Jarosław Łukasiewicz, Stanisław 

Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Mariusz Stolecki, Jan 

Szczerbań, Maciej Zegar 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (1) Łukasz Guzek NIEOBECNI (3) 

Mirosław Drzazga, Artur Maciejowski, Elżbieta Regulska 

 

Stwierdzam, że Rada przyjęła porządek obrad 4 sesji Rady Powiatu. 

Porządek obrad 

1. otwarcie obrad. 

2. Ślubowanie radnego. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego stałych komisji Rady 

Powiatu Jarocińskiego 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji Starosty Jarocińskiego i Zarządu Powiatu 

Jarocińskiego 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków, położonych na terenie powiatu jarocińskiego. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Komunikaty. 

12. Zakończenie obrad. 



 

Ad. pkt. 2. 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Ślubowanie radnego. Dzisiaj jest dla pana Józefa 

wyjątkowy dzień, bo złoży pan ślubowanie i pan dołączy do grona radnych. W tym momencie 

powstaniemy. Poproszę pana o złożenie ślubowania.  

 

P. J. Hoffmann - Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec narodu 

polskiego, strzec suwerenności interesów państwa polskiego, czynić wszystko dla pomyślności 

ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli. Przestrzegać konstytucji i innych 

praw Rzeczpospolitej Polskiej. Tak mi dopomóż Bóg.  

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Dziękuję. Ślubowanie zostało określone. Od tego 

momentu, panie radny, przysługują panu wszystkie prawa radnego. Głosowanie, w tej chwili już 
jest pan w radzie, także jeszcze raz gratuluję. I się cieszę, że się spotykamy tutaj. 

 

Ad. pkt. 3.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

składu osobowego stałych komisji Rady Powiatu Jarocińskiego. Projekt uchwały radni otrzymali 

w wersji elektronicznej w systemie e-sesja.  

Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o 

naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 14 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 

stałych komisji Rady Powiatu Jarocińskiego 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne ZA (14)Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, 

Sławomir Gruchała, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, Jarosław Łukasiewicz, Stanisław 

Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Mariusz Stolecki, Jan 

Szczerbań, Maciej Zegar PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (1) Łukasz 

Guzek NIEOBECNI (3) Mirosław Drzazga, Artur Maciejowski, Elżbieta Regulska 

 

Ad. pkt. 4.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

Starosty Jarocińskiego i Zarządu Powiatu Jarocińskiego. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji 

elektronicznej w systemie e-sesja. Pozwolę sobie wrócić do uchwały, że na podstawie artykułu 31a 

ustawy z dnia 5 czerwca 1978 roku o samorządzie powiatowym następuje następująca uchwała. 

przyjmuje się rezygnację pani Lidii Czechak ze stanowiska starosty Jarocińskiego. Dwa. W 

związku z rezygnacją starosty Jarocińskiego, pani Lidii Czechak przyjmuje się rezygnacją zarządu 

powiatu jarocińskiego w osobach. Katarzyna Małgorzata Szymkowiak, wicestarosta, Mariusz 

Stolecki, etatowy członek zarządu powiatu jarocińskiego. Paragraf trzy. Członkowie Zarządu 

Powiatu Jarocińskiego wskazani w paragrafie 2 pełnią dotychczasowe obowiązki do czasu wyboru 



 

nowego zarządu. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Powiatu 

Jarocińskiego. Uchwała wchodzi z dniem podjęcia uchwały i jeszcze dalej, że w związku z złożoną 
W dniu 25 czerwca 2024, rezygnacją pani Lidii Czechak, starosty Jarczyńskiego, przewodniczący 

zarządu powiatu jarocińskiego, Rada Powiatu Jarocińskiego przyjmuje jej rezygnację zwykłą 
większością głosu. W przypadku rezygnacji starosty Rada Powiatu podejmuje uchwałę o przyjęciu 

rezygnacji całego zarządu. Czy do tej uchwały są pytania? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o 

naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 14 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji Starosty Jarocińskiego i 

Zarządu Powiatu Jarocińskiego 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, 

Sławomir Gruchała, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, Jarosław Łukasiewicz, Stanisław 

Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Mariusz Stolecki, Jan 

Szczerbań, Maciej Zegar PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI 

(4) Mirosław Drzazga, Łukasz Guzek, Artur Maciejowski, Elżbieta Regulska 

 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - jeżeli chodzi o wybór nowego zarządu, to szanowni państwo, 

chcielibyśmy, aby w tym wydarzeniu uczestniczyła cała Rada, jak nie większość. Ponieważ jest 

sezon urlopowy, dlatego będziemy tu Państwa radnych pytali o kolejne terminy, jeżeli chodzi 

o sesję nadzwyczajną, żeby ten zarząd został wybrany. Także planujemy . nie wiem, czy nam się 
to uda za tydzień. Jeżeli nie, to do końca w okolicach... Nie da rady. To będziemy Państwa radnych 

pytać. My trzy miesiące, że tak powiem, zarząd w tym składzie. Ja myślę, panie radny, że pani już 
nie ma wątpliwości. W tym składzie oczywiście zarząd może funkcjonować trzy miesiące. 

Natomiast nie ukrywam, że chcielibyśmy, aby to wydarzenie było, no myślę, że koniec lipca to jest 

taki termin już taki ostateczny, ponieważ lipiec jest tym okresem wakacyjnym. Jednakże od 

1 sierpnia wszyscy radni już wracają do pracy, także oczywiście z państwa radnymi ustalimy 

termin kolejnej sesji. Dziękuję. 
 

Ad. pkt. 5.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie powiatu 

jarocińskiego. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja. 

Poproszę o opinię Komisji. 

 

P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju – Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rada Komisja Budżetu i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  
 



 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 
elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 14 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w 

gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie powiatu jarocińskiego. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, 

Sławomir Gruchała, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, Jarosław Łukasiewicz, Stanisław 

Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Mariusz Stolecki, Jan 

Szczerbań, Maciej Zegar PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI 

(4) Mirosław Drzazga, Łukasz Guzek, Artur Maciejowski, Elżbieta Regulska 

 

Ad. pkt. 6.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej 

w systemie e-sesja. Poproszę o opinię Komisji. 

 

P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju – Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rada Komisja Budżetu i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 
elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 14 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 

2024 - 2030. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, 

Sławomir Gruchała, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, Jarosław Łukasiewicz, Stanisław 

Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Mariusz Stolecki, Jan 

Szczerbań, Maciej Zegar PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI 

(4) Mirosław Drzazga, Łukasz Guzek, Artur Maciejowski, Elżbieta Regulska 

 

 



 

Ad. pkt. 7.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 
Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 

r. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja. Poproszę o opinię 
Komisji. 

 

P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju – Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rada Komisja Budżetu i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  
 
P. M. Drzazga, Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury – Wysoka Rado Komisja Edukacji 

i Kultury pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. M. Bierła Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. T. Bandyk, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - Komisja Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 
elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 14 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, 

Sławomir Gruchała, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, Jarosław Łukasiewicz, Stanisław 

Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Mariusz Stolecki, Jan 

Szczerbań, Maciej Zegar PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI 

(4) Mirosław Drzazga, Łukasz Guzek, Artur Maciejowski, Elżbieta Regulska 

 

Ad. pkt. 8.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, ja tutaj kieruję te 

słowa do Pani Małgosi Niestrawskiej, Pani radnej. Dostała Pani odpowiedź na interpelację, za którą 
dziękuję. Oczywiście cenna inicjatywa, natomiast nie jesteśmy w stanie pracownikami naszego 

referatu, że tak powiem, sprostać tutaj tym wyzwaniom objechania tych ścieżek rowerowych. 

Dlatego nasza propozycja jest taka, aby zaangażowali się w tą inicjatywę radni nasi z danego 

okręgu, jak najbardziej, żeby te ścieżki rowerowe przejrzeć czy sprawdzić. I wtedy ewentualne 

sugestie z takiej grupy czy z takiego wyjazdu, jak najbardziej tutaj będziemy oczekiwali, aż 
państwo je pozgłaszacie. No nie jestem w stanie tutaj pracowników referatu, że tak powiem, wysłać 



 

w teren na rowerach, ponieważ naprawdę tak wiele jest obowiązków tutaj referatu dróg, że no nie 

jest to możliwe.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - ja mówię o takiej nie trzydniowej wycieczce, tylko po 

prostu o dwóch godzinach intensywnej pracy, bo ja sama zgłaszam różne Usterki do referatu dróg 

i to naprawdę strasznie długo trwa, zanim to zostanie wdrożone. I to samo jest zresztą w gminie 

Jarocin. Więc myślę, że to urzędnicy sami powinni zobaczyć. No bo na głosy radnych raczej 

bywają może nie głusi, ale powolni, tak bym to ujęła. Albo trzeba trzy razy wspominać.  
 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - Szczerze nie ma możliwości, abyśmy my na te rowery wsiedli 

po prostu i pojechali objechać ścieżki rowerowe. Jeżeli jest rzeczywiście na którejkolwiek ze 

ścieżek duży problem, to proszę takie miejsca zgłaszać i ewentualnie wtedy referat po prostu 

pochyli się.  
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ja od razu chciałam spytać o to, jak wygląda sytuacja z 

tą drogą rowerową w Woli Książęcej, bo ona... zalewa domy, sama też jest zalewana na chodzącą 
ziemią. Czy tam jest gwarancja jeszcze? Czy to będzie poprawiane? Jak ta wygląda ta sprawa tej 

ścieżki? Czy tam jest to to jest odebrana budowa już? Tak, rzeczywiście po tych opadach deszczu, 

no mieliśmy tam interwencję, mieliśmy zgłoszenia, no jest to na bieżąco usuwane. No to są, że tak 

powiem, spływa to z pól.  

 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - No powiem szczerze, takich problemów w powiecie 

jarocińskim mamy bardzo wiele, ponieważ, no szanowni państwo, no dzisiaj te wszystkie tereny 

przy naszych domostwach, no niestety albo stety, zakładamy kostki, betonujemy się, no i ten 

problem naprawdę narasta. No tutaj, tak jak powiedziałam, interweniujemy za każdym razem.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - No tak jest, no niestety tak to wygląda. Trzeba spytać, 
jak właśnie wygląda tam, bo tam wcześniej był rów i on został przykryty tą ścieżką i chciałam 

spytać, jak wyglądał ten projekt, przez kogo był przyjmowany, czy było to sprawdzane, bo szczerze 

mówiąc, to jest jedna z moich ulubionych ścieżek biegowych, więc ja tam bywam dwa razy w 

tygodniu. I do powstania tej drogi nigdy się nie spotkałam z tym, żeby tam ludzie musieli stawiać 
worki z piaskiem. A w tej chwili stawiają worki z piaskiem. W piątek widziałam, że musiała 

podjechać straż pożarna i pompowała ludziom z domów. Więc nie wiem, albo projekt był zły, albo 

wykonanie było złe. Albo założenia były złe, a powinniśmy zakładać, że mamy już trochę inny 

klimat niż mieliśmy 20 lat temu.  

 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - co do klimatu nie będę się wypowiadała, natomiast 

rzeczywiście, tak jak powiedziałam, że problem, taki problem jest naprawdę w wielu miejscach w 

naszym powiecie. Tak jak, no nie będę się powtarzała, natomiast jesteśmy zabetonowani i po prostu 

tak, tak obfite opady deszczu naprawdę mają problem z odbiorem tych wód. Ale oczywiście 

problem jest nam znany. Także pani radna może na kolejnej sesji ewentualnie odpowie, kto to 

projektował, bo na dzień dzisiejszy no nie jestem w stanie już przypomnieć sobie, kto się tym 

zajmował. Dziękuję. 



 

Radny K. Matuszak - mogę powiedzieć coś? Znaczy bo tak, ja wam powiem tak, rów, jak był 

rów, to jest rów głęboki, dobry i to wodę wziął. A jak jest teraz rura 30 centymetrów, to tej wody 

nie weźmie tak od razu. No tak to wygląda wszędzie. No i to po prostu, to może nawet nie jest 

wina pani radna projektu, co po prostu, no taka rurka nie weźmie. To jest wina projektanta, który 

nie ma wyobraźni. Jeżeli jest na tym położona na rowie ścieżka rowerowa, to powinny tam być te, 

no, w lewy i to powinno iść do rury, nie? 

 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - Jeżeli mogę jeszcze panie przewodniczący może i 

rzeczywiście zabrakło wyobraźni, ale szanowni państwo mamy problem w wielu miejscowościach 

i powiem tak problem na przykładu problem w miejscowości Łuszczanów. Szanowni państwo, ten 

problem nie jest ani od tej kadencji, ani od poprzedniej kadencji. Te problemy po prostu nawracają 
się od lat, ponieważ tak jak mówię, no kładziemy kostkę na swoich terenach, jest więcej 

chodników, są ścieżki rowerowe, robimy poszerzenia jezdni i naprawdę przy tak obfitych ulewach 

deszczu, te stu dzięki czy, czy, no generalnie tego nie jesteśmy w stanie odbierać. Gdybyście 

państwo zobaczyli problem Łuszczanowa, który naprawdę jest problemem od wielu lat, okazuje 

się, że kilku niestety starostów ten problem był znany, ale jest to trudne do rozwiązania, ponieważ 
z roku na rok, tak jak powiedziałam, przybywa tych terenów takich zabetonowanych i jeżeli 

znajduje się to w najniższym miejscu danej miejscowości, no to siłą rzeczy woda nie leci pod górę, 
tylko leci na dół. I tych problemów z tymi opadami deszczu teraz intensywnymi naprawdę mamy 

co chwileczkę zgłoszenia z każdej strony, naszego powiatu jarocińskiego, z każdej gminy, że takie 

problemy są. Także, pani Gosiu, sprawdzimy to jeszcze raz, po prostu przeanalizujemy, ale tak jak 

powiedziałam, przy tak obfitych opadach deszczu tych problemów naprawdę jest bardzo, bardzo 

wiele. 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ja apeluję o to, żeby kolejne projekty uwzględniały i 

opady, i to, że tam są te rowy melioracyjne, o których rozmawiamy, które normalnie odbierały 

wodę, a w tej chwili nie odbierają. Nie betonujmy tego, co dobrze działa. Moi drodzy, proszę. 
Moment, ta ścieżka też tam jest fenomenalnie rozwiązana, jeśli chodzi o obejście drzewa, ale to 

już jest inna kwestia, bo to też znowu ktoś projektował, a nawet nie pojechał w teren, no niestety. 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - To, co pani też wspomina i tutaj Karol, nie? Jest tak, z 

Zalesia z Góry to woda potrafiła, nawet mały deszcz przepływała woda przez asfalt. Jak 

wykopaliśmy rowy, sprawdziliśmy przepusty, w tej chwili nie ma żadnego problemu. Nasze drogi 

nie są, nie? Niestety, moi drodzy, zaczyna się problem, niestety, rolników. Jak mi rolnik jest nasz 

pas drogowy, głęboki rów, to panie do samego rowu ci podjeżdża. To nie ma siły, żeby to nie padło, 

tak? Nie? To jest właśnie to, że rowy, rowy, rowy, jeszcze raz rowy. To ja miałem też w Górze 

problem, nie? To samo. No. Tak. Znaczy, jeszcze jedna rzecz. Chodzi o to. Powiem takie rzeczy, 

ja powiem tak. Gdybym ja miał rolnikiem był i miałbym łąkę przy rowie, to przepraszam, ja bym 

to wykosił. To jest cała łąka gospodarza, to jeżeli to jest dwa metry, to który tam balot jest, nie? 

Nie, podniesione, kurczę, nie ruszą, nie? Ale nie mogę zmuszać, nie? No, ale tutaj, co też pani 

mówi, nie? Problem jest rowów. W Górze też miałem zalewa, zalewa. Okazało się, że sąsiad w 

geodezji jest rów, ale zakopał bo ładnie wygląda. I to później... Proszę państwa. Szanowni państwo, 

ja tutaj, tak jak pani starosto powiedziała, pan przewodniczący, no też często jeżdżę na zebrania 



 

sołeckie, rozmawiam z mieszkańcami. Bardzo często właśnie pojawia się problem odprowadzania 

wody. No i po rozmowie z jednym z mieszkańców... informuje mnie, że woda go zalewa, że z 

drogi wszystko leci na podwórze. My później się zastanawiamy, jak ten problem rozwiązać, 
dyskutujemy. Po zebraniu podchodzi sąsiad jego, mówi, że on tam pięć lat temu ten rów po prostu 

zasypał, żeby miał gdzie auta przed podwórkiem, przed posesją ustawiać. Więc kurczę, no też 
gdzieś tam... Warto może zawsze na tych zebraniach sołeckich ludzi informować, że nie mogą 
sobie tych rowów tak sami po prostu zasypywać. Niestety ta ingerencja ludzka jest taka, że my też 
nie jesteśmy w stanie w skali całego powiatu zobaczyć, że gdzieś tam ten jeden rów zostanie 

zasypany i gdzieś to są takie naleciałości po prostu sprzed kilkunastu, nawet kilkudziesięciu lat i 

dzisiaj my się z tym borykamy. Mamy z tego tytułu duże problemy. 

 

Radny St. Martuzalski - Szanowni państwo, no tak się składa, że 30 lat już działam w samorządzie 

i pamiętam, że funkcjonowała w starostwie, funkcjonowało takie rozwiązanie, które się nazywało 

Zarząd dróg Powiatowych. I to była jednostka, która monitorowała między innymi rowy, z którymi 

zawsze były problemy. Natomiast Zarząd dróg Powiatowych nie tylko utrzymywał te rowy, ale też 
kontrolował i dyscyplinował rolników. Dzisiaj nie mamy tego narzędzia. Ktoś w swoim 

szaleństwie ileś lat temu zlikwidował Zarząd dróg Powiatowych I dzisiaj zostało... dwie, trzy osoby 

są w referacie? Trzy. Słuchajcie, to jest tylko moja sugestia. Zastanówmy się, czy w jakiejś skali 

taką jednostkę nie przywrócić, bo te problemy z drogami, z rowami, one będą się nawarstwiały, 

mimo dużych nakładów na drogi, nawierzchnię, ścieżki rowerowe. Natomiast sami widzicie 

państwo, To, o czym nie myśleliśmy, czy poprzednicy, którzy likwidowali Zarząd dróg 

Powiatowych, nie myśleli o tych właśnie zmianach klimatycznych, bo to, o czym dzisiaj 

rozmawiamy, to zawsze miało miejsce, ale nie było z taką częstotliwością. Dzisiaj praktycznie jest 

to permanentne kilka razy w miesiącu, jeżeli nawet nie w tygodniu, z takimi zdarzeniami się 
spotykamy. Moja sugestia do nowego zarządu i do Rady, żeby się zastanowić nad, ja nie mówię, 
żeby przywrócić zarząd dróg powiatowych, natomiast taką jednostkę, która by się zajmowała 

drogami, bo to, słuchajcie, o czym mówiła radna Niestrawska. Odpowiedź, że no te trzy osoby nie 

są w stanie, no słuchajcie, nie są w stanie objechać ścieżek. Ile mamy kilometrów ścieżek? No 

dobra, okej. Nie, ja tylko mówię o tym, że my nawet nie jesteśmy w stanie monitorować, 
monitorować tych naszych wybudowanych albo nie, jeszcze niewybudowanych, czekających na 

remont dróg. To nie powinna być rola radnej. Radni oczywiście, jeżeli mają sygnały, są od tego, 

żeby tutaj te sygnały przekazywać do zarządu. Natomiast na takim… codziennym nadzorem nad 

siecią komunikacyjną. Nie zdajemy sobie sprawy przecież, że my jesteśmy odpowiedzialni za 

dużą, ponad chyba 200 kilometrów, tak? Kilometrów dróg. Jeszcze lepiej. Dróg i w jakim stanie 

one będą, czy będą takie mankamenty związane z odwodnieniem, czy, czy usterkami innymi, no 

potem głupio słuchać, że my radni nie potrafimy zareagować w odpowiednim czasie. Ale to nie 

rola, jeszcze raz powtarzam, radnego, tylko odpowiednio zorganizowanego starostwa. Dziękuję. 
 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - Referat dróg to nie tylko drogi, no my wydajemy decyzję o 

zajęcie pasa drogowego, mówimy o drzewach, także tych obowiązków. Referat dróg naprawdę ma 

bardzo wiele. Dziękuję. 
 

Ad. pkt. 9.  



 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Ad. pkt. 10.  

Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad. pkt. 11.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Komunikaty. 

Myślę sobie, że nasza Rada powinna być dumna, że z naszego kręgu mamy posła. Ja też już miałem 

przyjemność, z panią poseł Lidią Czechak, spotykać się na trzech uroczystościach. Jednak jest 

szacunek i wszyscy wyrażają to, że poseł jest tu z Jarocina, którego my znamy. Wiecie, jak to, 

przyjedzie ktoś, coś, nie? A tu na bieżąco mamy. No i też myślę sobie, w imieniu rady też jej 

podziękowałem, jeżeli mogę, tak? W imieniu was. Za to, że stało się faktem, nie? Że jest. I moi 

drodzy, z naszego kochanego Jarocina, wreszcie, wreszcie mamy kogoś, nie? Tylko tyle bym chciał 

powiedzieć. No moi drodzy, co do nowej sesji, Jak my mówimy, to my powiemy. Tak, panie 

Mariuszu? No właśnie. Ja bym może miał tutaj, skoro jesteśmy w czternastkę, pytanie do państwa 

radnych, czy ktoś teraz w lipcu jeszcze planuje jakiś wyjazd? Sławek, to wiem, że dzisiaj 

wyjeżdżasz. Panie Stanisławie, od którego do którego pana nie będzie? A dobrze, ale w lipcu pana 

nie będzie. A pozostali radni będą do dyspozycji w lipcu? i nie będzie w przyszłym tygodniu. 

W przyszłym tygodniu. Dziękuję za informację. Dziękuję za spotkanie, dziękuję państwu za 

widzenie.  

 

Ad. pkt. 12. 

Zakończenie obrad. 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - dziękuje bardzo. Zamykam obrady IV Sesji Rady 

Powiatu Jarocińskiego VII kadencji o godz. 10.15 
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